
1 
 

PROTOKÓŁ NR 0012.2.5.2023  

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 16 maja 2023r. 

 

miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14.30 – 15.45 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 

1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3. Raport o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój  za 2022 rok. 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-Zdrój 
wotum zaufania. 
 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2022 rok - absolutorium. 

- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem                             
z wykonania budżetu Miasta za 2022 rok,  

- projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

5. Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2023 rok. 

  
6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Plan pracy na II półrocze 2023r. 

8. Przyjęcie protokołu z dnia 18 kwietnia 2023r.  

9. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik,   powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
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Porządek obrad został przyjęty głosami: za-3, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
3. Raport o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój  za 2022 rok. 

Prezydent Miasta Anna Hetman przedstawiła informacje wynikające z Raportu                     
o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój za 2022 rok z uwzględnieniem zadań 
strategicznych i inwestycji związanych z gospodarką, stanem zatrudnienia oraz 
środkami i programami. 
 
Raport stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Dziękuję, że Pani zasygnalizowała z tematów gospodarczych rozpoczęcie II Części 
inwestycji Łaźnia Moszczenica. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Nie wspomniałam tutaj o terenach po kopalni „Jas-Mos” z tego względu, że                          
w tamtym roku mieliśmy konkretne rozmowy i pisma kierowane do Spółki 
Restrukturyzacji o przejęcie terenów i szybów po kopalni na rzecz miasta, na rzecz 
samorządu i wspólnie z KSSE i samorządami: Gminą Godów, Gminą Mszana                         
i Gminą Świerklany chcemy kompleksową koncepcję przygotować na 
zagospodarowanie. Nie wspomniałam o tym, ponieważ nie mamy z tamtej strony 
odzewu, jeżeli chodzi o konkretne informacje, czyli co i kiedy możemy uzyskać.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Ze strony SRK? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Ze strony SRK dlatego, że określa się termin zamknięcia rekultywacji, czyli 
oczyszczenie tego terenu do 2025r., ale nie mówi się o konkretnych etapach tj. 
który teren i w którym momencie będzie oczyszczony, natomiast z rozmów wiemy, 
że dwa szyby o których wspominaliśmy na wstępie, że koniecznie chcemy mieć, to 
mamy jakby zapewnienie, że to będzie w pierwszej kolejności, ale też termin nie 
został określony.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Swego czasu jako samorząd podjęliśmy działania żeby przejąć jedną z Łaźni 
nieczynną w tej chwili, bo jedna jest czynna. Czy to też było przedmiotem rozmów? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Rozmawialiśmy o tym, ale zasięgnęliśmy opinii w tym temacie obecnych właścicieli, 
czyli SRK i KSSE i oni nam odradzają przejęcie tego obiektu ze względu na to, że 
zaadoptowanie do jakichkolwiek potrzeb będzie znacznie droższe, trudniejsze                     
i dłuższe, niż wybudowanie czegoś nowego. Wskazano nam wprost, które obiekty 
warte są przejęcia, a które nie. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
To mnie zaskakuje, bo tamto budownictwo jest niesamowite, ponieważ 
wybudowane jest z dobrych materiałów. Reasumując, rozumiem, że  jest pewien 
pat dotyczący obszaru po kopalni „Jastrzębie” związany z szukaniem koncepcji 
przez właściciela SRK, czy tak to można powiedzieć? Co dalej z tym obszarem? 
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Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Raczej nie ze strony właściciela, tylko brak przepływu informacji, albo brak 
konkretnych decyzji z pewnych stron powoduje to, że nikt dalej z tym nic nie może 
zrobić. Dlatego, że osobiście byłam w Ministerstwie, SRK, KSSE i łącznie 
rozmawialiśmy i byliśmy też wspólnie w Ministerstwie przedstawiając spójną 
koncepcję na zagospodarowanie tego terenu i mówiąc o zagrożeniach jakie może 
nieść cząstkowe sprzedawanie tych gruntów. Oczywiście wszyscy się z tym 
zgadzają, tylko jest jakiś pomysł na zagospodarowanie w Ministerstwie Aktywów 
Państwowych na ulokowanie się tam firmy, czyli magazynów energii. Natomiast 
jeśli pytamy o konkrety, to dobrze niech będzie pomysł, czy firma, która się 
znajdzie, ale niech konkretnie powiedzą ile terenu potrzebują i jaki to ma być 
teren, bo do nas przychodzą przedsiębiorcy i pytają, czy ten teren łącznie                            
z bocznicą jest aktualny do zagospodarowania, czy nie i czy mogą się tutaj 
rozglądać i w jakim terminie, kiedy będzie można tam wejść, czy w ogóle mamy    
o tym nie myśleć? My też chcemy mieć pewne informacje, a my tych pewnych 
informacji nie mamy i nikt nam konkretów nie chce przekazać, albo nikt nie wie, 
albo coś jest nie ustalone, bo żadna strona nie przekazuje konkretnych informacji 
i każdy mówi „my dokładnie o tym nie wiemy, nie wiemy co tam ma być”.  Więc 
jak my jako Miasto możemy podjeść do tego, a mamy podpisane porozumienie ze 
Strefą i Strefa ma pieniądze zagwarantowane na przygotowanie kompleksowej 
koncepcji, a my dalej na ten moment nie możemy nic zrobić, bo nie mamy wiedzy. 
Wiedza musi być, jeżeli jest rzeczywiście taki podmiot, który chce tam wejść, to 
musi określić warunki, a wokół ich warunków możemy budować kolejne miejsca. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Myślę, że termin zakończenia działalności „Jas-Mos” tutaj został już wielokrotnie 
przywołany na posiedzeniu tej Komisji, czyli rok 2025 i jest chyba terminem 
docelowym. Natomiast wydaje mi się, że przy każdym przedsięwzięciu jest jakiś 
plan działania i to, co pani Prezydent powiedziała, że Ministerstwo na ten moment 
nie wie i nie umie dać odpowiedzi. Rozumiem, że tutaj SRK też nie jest 
upoważnione do tego, żeby jakieś wiążące informacje przekazywać do samorządu, 
pani Prezydent, czy do nas Jastrzębia-Zdroju. Myślę, że gdyby było upoważnienie 
SRK do przedstawienia konkretnych działań, że na przykład w roku 2024 w maju 
będzie  to, a w sierpniu będzie to, więc są to konkrety, natomiast dzisiaj nie ma 
tych konkretów, bo nie ma decyzji i planu działania na tym terenie. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Plan działania wyburzenia do końca 2025r., to wiemy. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
SRK posiada. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Ale ze strony Miasta jest oczekiwanie, że będą konkretne informacje, w jakim 
terminie Miasto może uzyskać taką, a nie inną informację. Tych informacji w dniu 
dzisiejszym nie ma o czym pani Prezydent powiedziała. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Pytanie o Szyby, ponieważ byliśmy tam z Komisją i nie wiem, czy pani Prezydent, 
bo pan Wiceprezydent był… 
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Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Byłam tam i wszyscy byliśmy. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Trzeba widzieć taki obiekt, że jest warty ocalenia i jak pani Prezydent widzi sprawę 
związaną z potrzebami?  
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Poszło oficjalne pismo i oczywiście zarezerwowaliśmy sobie, tylko wskazaliśmy, co 
my tam chcemy i muszą przede wszystkim to oczyścić. Szyb stalowy będziemy 
wykorzystywać do celów turystycznych, czyli oczyszczenie, podświetlenie                            
i aranżacja wokół. Natomiast szyb betonowy może być wykorzystany w różnych 
celach i to też ze Strefą mieliśmy przeanalizować.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Tutaj jest ważne, że poszło na pewno pismo, bo to było stanowisko Miasta i tego 
oczekiwano jakiś czas temu. Zostało to sformułowane i przesłane. Dla mnie było 
ważne oświadczenie pani Prezydent, że jest taka wola, żeby to przejąć. 
 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-Zdrój 
wotum zaufania. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –1, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 

 
4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2022 rok - absolutorium. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2022 rok przedstawił Skarbnik 
Miasta Dariusz Holesz.  
 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Andrzej Koba przedstawił informację 
dotyczącą wysokości środków przeznaczonych na wsparcie przedsiębiorców, oraz 
działań realizowanych przez Powiatowy Urząd Pracy w 2022 roku. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Czy z firm które powstają o których wiemy, czyli dofinansowywanych ze środków 
Urzędu Pracy są również firmy które działają w branży okołogórniczej, czy są to 
nie związane zupełnie z biznesem kopalnianym? 
 
Andrzej Koba-Dyrektor PUP 
To są różne firmy. Jeżeli mówimy o powstawaniu nowych firm, to różne branże                   
i przede wszystkim budowlanka, oraz szeroko rozumiane usługi. Natomiast firmy, 
które korzystają i już jako firmy korzystają ze środków na wsparcie, czyli 
refundacja stanowiska pracy, czy tworzenie stanowisk pracy i są również firmy 
górnicze, ale w niewielkim stopniu. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Jeżeli zatrudnienie i udział w górnictwie ma się zmniejszać, czy jest nadzieja na to, 
że firmy które powstają będą silną stopą, która będzie trzymała… 
 
Andrzej Koba-Dyrektor PUP 
Na pewno w przeważającej części, to są inne firmy niż okołogórnicze. Tego nie 



5 
 

możemy finansować, bo wchodzi w grę pomoc publiczna.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Dziękujemy panie Dyrektorze za wieloletnie działania Urzędu Pracy, które są 
bardzo efektywne i ma to odzwierciedlenie w nagrodach, które Urząd wielokrotnie 
otrzymywał. Dziękuję pani Prezydent za informację nt. ilości pracujących 
jastrzębian, to jest bardzo ważna informacja i również z podziałem na ilość osób 
pracujących w górnictwie. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
To w znacznym stopniu też mieszkańcom trzeba uświadamiać, ponieważ w różnym 
wieku i nie tylko młodzi, ale i starsi mają jakby inną świadomość, że połowa 
mieszkańców pracuje w górnictwie i jak zamkną kopalnie, to już wszyscy stąd 
wyjadą i nic nie będzie, a nie jest to prawdą. Ponieważ 5400 osób, to jeśli 
rozwinąłby się tutaj przemysł tzw. zielony związany z zieloną gospodarką i energią, 
to będzie jeszcze brakowało tych 5 tys. osób, bo tam znacznie więcej potrzeba.              
W przemyśle OZE pracuje ponad 20 tys., a w górnictwie 86 tys. na całym Śląsku, 
a w całym kraju chyba 160 tys. osób pracujących w tzw. zielonej energii. Więc 
tutaj raczej nie ma takich obaw. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Czy w tych 22 tys. osób pracujących są umowy… 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Mówimy o jastrzębianach? 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Tak. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Pracujących, więc mamy dane GUS… 
 
Agnieszka Pabich – Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju i Obsługi Inwestora 
Aktywność zawodowa. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Aktywnych zawodowo. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Czyli mamy na zlecenie również. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Pewnie tak są brane pod uwagę. GUS akurat podaje aktywność zawodową.  
 

- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem                             
z wykonania budżetu Miasta za 2022 rok,  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –1, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 
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- projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –1, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 
 
Ad.5.   
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2023 rok.  
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.6.  

Wolne głosy i wnioski. 

Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Chciałabym zasięgnąć państwa opinii, jako Komisji Gospodarki. Otrzymaliśmy                     
8 maja br. pismo kierowane do nas z JSW, a generalnie z kopalni „Borynia-
Zofiówka-Bzie” w sprawie wydania opinii na temat dodatku do planu ruchu KWK 
„Borynia-Zofiówka-Bzie” Ruch „Zofiówka” na lata 2022-2024. Takie pisma dwa 
wpłynęły i przekazaliśmy do organu, który ma tutaj za zadanie dokładnie 
sprawdzić, czyli Wydziału Architektury, gdzie panie dobrze sprawdziły wszystko                     
i jak państwo wiecie dotychczas nie zdarzyło nam się  od lat mieć wątpliwości co 
do wydania opinii pozytywnej, jeżeli chodzi o jakiekolwiek plany ruchu, 
ewentualnie z drobnymi uwagami były wydawane. Teraz mamy niezgodność 
propozycji planu ruchu z zapisami dotyczącymi planistyki. Pani Naczelnik napisała 
do tego pisma opinię cyt. „W ocenie organu planistycznego oddziaływanie 
planowanej eksploatacji górniczej, którą wskazuje kopalnia nie mogą wpływać na 
ustalony filar ochronny w szczególności pod intensywną zabudowę wielorodzinną”. 
Propozycja, która tutaj jest podana wchodzi nam bezpośrednio w nasze Osiedle 
Barbary i pan Prezydent tutaj może więcej powie na ten temat. 
 

Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Dotychczas nie był naruszony filar ochronny którym jest objęte całe miasto, 
natomiast w takim zakresie w którym wchodziłoby to na zabudowę wielorodzinną. 
Tak, jak pani Prezydent wspomniała tutaj mamy pierwszy raz, że w planie ruchu 
mamy zaopiniować, gdzie szkody górnicze na poziomie pierwszego stopnia 
wchodzą w pięć zabudowań wielorodzinnych na ul.Jasnej i pytanie jest takie, bo 
może to być wyłom w całości filaru ochronnego, że Spółka może próbować później 
ul.Turystyczną ruszyć tzn. zasoby, które są pod miastem szacowane jako 
największe. Zgoda na to oznacza, że te bloki będą zagrożone szkodami górniczymi 
dość poważnymi, bo zwykle tak bywa i z naszej wiedzy wynika, że wskazywane 
jako jeden, to kończą się na trójce tzn. na trzecim stopniu szkód górniczych. 
Właśnie stoimy przed decyzją, jak zaopiniować ten wniosek. Chcę powiedzieć, że 
dotychczas wszystkie wnioski opiniowaliśmy pozytywnie i pani Prezydent mówiła    
o tym i nie było z tym żadnych problemów. Natomiast uważam, że nad tym trzeba 
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się zastanowić i albo kopalnia zweryfikuje ten plan ruchu i przesunie w jakiś sposób 
zakres oddziaływania tak, żeby nie obejmowało to filaru ochronnego.      
  
Alina Chojecka-radna RM 
Mam pytanie, ponieważ pani Prezydent i pan Prezydent wspomnieli, że decyzje 
były pozytywne, więc jakich spraw dotyczyły? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Zawsze planów ruchu również, ale dla innych obszarów i nigdy nie wchodziło                      
w zabudowę wielorodzinną. Zawsze była mowa, że bloki są bezpieczne i że nic się 
z tym nie będzie działo, bo nie będzie wydobycia.  
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Są sytuacje w których przy tąpnięciach, czy wyrzuceniu skał przez metan dochodzi 
do tego, że są odczuwalne ruchy sejsmiczne. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Mimo, że nie ma tutaj bezpośredniego wydobycia. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Z informacji, którą mamy ze Spółki, to wstrząsy są cały czas, tylko o różnej 
częstotliwości i czasem odczuwalne, a czasem nieodczuwalne. Mieliśmy przykład 
w 2018r., gdzie na wysokich zabudowaniach i także na niskich, a szczególnie rejon 
ul.Turystycznej, ul.Jasnej, ul.Szkolnej było to znacznie odczuwalne i znaczne                   
na budynkach powstały tam szkody. Chcę tylko dodać, że bloki na ul.Jasnej też 
były budowane na kurzawkach i bagnach i tam są odczuwalne już wahania 
dotyczące tego, że nie są odpowiednio ustabilizowane.  
 
Alina Chojecka-radna RM 
Dopuszczenie takiego rozwiązania jest potencjalnym zagrożeniem dla 
mieszkańców. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Szalenie trudna decyzja i musi być najlepszą decyzją. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Ale co to znaczy najlepszą?  
 
Alina Chojecka-radna RM 
Trzeba szukać najlepszego rozwiązania pani Prezydent i inny ruch musi być 
puszczony, żeby nie zagrażał. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Musimy ocenić planu ruchu, jaki przedstawiła nam kopalnia, więc do tego musimy 
się odnieść. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Natomiast opinia jest opinią, a niezależnie od naszej opinii… 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Urząd Górniczy ocenia.  
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Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Urząd Górniczy może wydać zgodę, ale my też odpowiadamy za mieszkańców i ich 
bezpieczeństwo, dlatego decyzja jest bardzo trudna i chciałam też państwa opinię 
w tym zakresie, bo to jest istotna sprawa.   
 
Alina Chojecka-radna RM 
Jesteśmy tutaj zgodni, że są zagrożenia dla mieszkańców. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Dziękuję za informację, bo to jest dyskusja która będzie się toczyć i Miasto 
podejmie decyzję ostateczną. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Tylko ta dyskusja, a nie mamy czasu, bo są terminy i do poniedziałku musimy 
wydać opinię i to jest administracyjna decyzja.   
 
Szymon Klimczak-radny RM 
W sprawach szczególnie skomplikowanych termin może ulec wydłużeniu. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Też nie, bo plany ruchu na bieżąco spływają, to jest działalność ciągła i ciągle 
opiniujemy. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Tutaj stanowisko Komisji powinno być jasno sprecyzowane.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Z jednej strony w różnych kadencjach w których uczestniczyłem Miasto dawało 
wsparcie górnictwu i nie obawiano się pewnych decyzji podejmować związanych                
z planem zagospodarowania przestrzennego. Jak długo trwała dyskusja w 2007r. 
z JSW i mieszkańcami. Podjęto decyzję odważną wówczas umożliwiającą dalsze 
funkcjonowanie, bo trudno sobie inaczej wyobrazić. Natomiast to jest dużo większy 
problem, bo dotyczy to bloków i zagrożenia mogą być realne. Niezręcznie mi się 
wypowiadać, bo jestem z JSW związany i jeżeli byłoby głosowanie, to bym w nim 
nie uczestniczył. Wyłączyłbym się z tego głosowania, bo może być uznane za 
nieobiektywne, jeżeli dojdzie do tego w takiej sprawie. Swoją opinię wyraziłem, 
natomiast to zagrożenie może być istotnym zagrożeniem dla mieszkańców. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Rozumiem stanowisko pana Przewodniczącego, ale jako Radni Rady Miasta, to 
mamy zadania wynikające nie tylko z zapisów Statutu, ale z ludzkiego podejścia 
do sprawy, do problemu, bo jest to niewątpliwie problem. Z jednej strony 
rozumiemy, że trzeba wspierać działania JSW, ale popatrzmy na to przez pryzmat 
iluś mieszkańców razy trzy, cztery, czy pięć bloków. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Jak mamy to wyrazić, za, albo przeciw? Jaką formułę przyjąć? 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Pani Prezydent proszę zaproponować. 
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Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Państwo decydują, jesteście Komisją. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Panie Przewodniczący proszę jakąś formułę zaproponować. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Przyjmujemy do wiadomości i za to dziękuję, bo Komisja została powiadomiona               
o tym problemie, to jest kompetencja organu wykonawczego miasta. Także tutaj 
trzeba się z tym zmierzyć i tą decyzję podjąć. Mamy tutaj pewną wiedzę, ale nie 
mamy też i trudno przedstawić i oczekiwać, że informacje szczegółowe będą 
przedstawione. Natomiast te ogólne informacje też pokazują ten problem 
zasadniczy.  
 
Alina Chojecka-radna RM 
W takim razie proszę zapisać, że w trosce o bezpieczeństwo mieszkańców 
wymienionych bloków moje zdanie jest takie, że jestem Radną, która swoje zdanie 
wyraża jasno i nie wyrażam zgody na prowadzenie naruszenia filaru ochronnego                
i jestem przeciw. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Dlaczego to pytanie jest do nas, jeżeli chodzi o filar ochronny, jeżeli mówimy                         
o ul.Jasnej, ul.Szkolnej, a dlaczego takich pytań przez lata jak jesteśmy tutaj 
cztery lata, kiedy dotyczyło to domów jednorodzinnych. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Bo filar ochronny obejmuje wysokie zabudowania wielorodzinne i filar obejmuje 
osiedla i centrum miasta, gdzie nie wolno zdecydowanie wydobywać węgla, ani 
wpływać na to, żeby było jakiekolwiek oddziaływanie, bo to generuje zagrożenie. 
W inny sposób odczuwalne są szkody górnicze na budynkach jednorodzinnych, 
gdzie zabudowa jest niska, a zupełnie w inny sposób zabezpieczenia i w inny 
sposób jest to odczuwalne w budownictwie wielorodzinnym i wysokich budynkach. 
Były decyzje wydawane, gdzie był filar ochronny, ale nigdy nie było budownictwa 
wielorodzinnego i to jest ta różnica bardzo istotna. Nigdy bloki w żaden sposób nie 
były zagrożone tym, że zakres oddziaływania będzie obejmował wysokie 
budownictwo wielorodzinne.  
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Czy JSW nie widzi zagrożenia, czy jest dołączone jakieś opracowanie? Czyli 
sugerują, że to jest pierwszego stopnia, a nasze budynki są zabezpieczone na jaką 
skalę? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Jedyne zabezpieczenie to jest przecięcie na dylatacjach.    
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Generalnie nie ma zabezpieczeń. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Po to jest ten filar ochronny. 
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Szymon Klimczak-radny RM 
Właśnie chciałem powiedzieć, że budując dzisiaj i pani Prezydent, to powie jako 
organ wydający zgodę, że wydaje się zgodę pod warunkiem dostosowania 
budynków do wymogów.  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Po to jest filar ochronny określony pod miastem, żeby go nie naruszać. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Technologia wydobycia ma być taka sama, czy może być inna zastosowana w tym 
miejscu? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
To nie ma znaczenia ponieważ jest wykazywany zakres oddziaływania wchodzący 
już na filar ochronny i na bloki. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Chodzi o to, czy w tym miejscu? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Nie zmieniają technologii, natomiast wyobraźmy sobie, że nawet stare budynki 
jednorodzinne które nie mają zabezpieczeń tak, jak nowe, to w przypadku pęknięć, 
zagrożenia, to łatwiejsze jest przeniesienie się i wybudowanie w innym miejscu, 
niż w jednym dużym bloku dwieście, trzysta, czy łącznie w kilku blokach iluś tam 
rodzin. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Wspomnę 2018 r. potężne tąpnięcie, gdzie była naprawdę panika w pewnym 
momencie. Nawet uszkodzenia, które były od lat ludzie interpretowali jako 
uszkodzenia, czy odchylenia wynikające z tej chwili. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Nie chciałbym być źle zrozumiany, bo mówiąc o tej decyzji nie chodziło mi o to, że 
mamy pozwolić drążyć, bo takie oburzenie było panów Prezydentów. Chodziło mi 
w drugą stronę, że powinniśmy równie w istotny sposób dbać o zabudowę 
jednorodzinną. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Idąc tokiem myślenia pana radnego, to trzeba by skończyć z wydobyciem                              
i górnictwem, bo tak to miasto powstało, że mamy kopalnie, ale tutaj filar ochronny 
jest po to, żeby chronił tysiące ludzi. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Takie były założenia i po to filar skonstruowano. Dziękuję za dyskusję. Czy jeszcze 
ktoś w wolnych głosach i wnioskach chciał zabrać głos?  
 
Michał Urgoł- radny RM 
Proszę zwrócić uwagę na firmę, która prowadzi eksploatację bieżącą oświetlenia       
w mieście, ponieważ bardzo często są sytuacje, że są wyłączane lampy i nie mówię 
tylko o Sołectwie Bzie, ale również w centrum miasta, gdzie wyłączane są lampy 
na dłuższy czas i są nawet kilkudniowe wyłączenia. 
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Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Jeśli prowadzone są prace na sieci, to nie ma prawa elektryk pracować na czynnej 
linii. To może jest wyłączenie nie na kilka dni, tylko codziennie przez kilka dni, albo 
jak jest uszkodzenie jakiejś instalacji której nie można zdiagnozować, albo szybko 
naprawić, to wtedy jest to wyłączenie.  
 
Michał Urgoł- radny RM 
Mam wrażenie, że kilka dni pod rząd całe centrum, czy Osiedle A.Bożka, 
Al.J.Piłsudskiego, bo pozostałe lampy świecą, a tam jest ciemno. Jeżeli to wynika 
z prac, to rozumiem. 
 
Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
My realizujemy i sprawdzamy wykonawcę, jak to realizuje i na razie większych 
zakłóceń nie odnotowujemy patrząc pod kątem ilości zgłoszeń od mieszkańców. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Najlepiej na bieżąco zgłaszać, bo wtedy jesteśmy w stanie zweryfikować jeśli są 
bieżące zgłoszenia. 
 
 
Michał Urgoł- radny RM 
Zwracam na to uwagę, żeby przyjrzeć się sprawie, bo mam wrażenie, że jest 
gorzej, to jest moja opinia wynikająca z obserwacji. 
 
Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Oczywiście, natomiast widzę mniejszą ilość zgłoszeń o nie świecących lampach, niż 
była. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Również widzę, że jest mniej tych zgłoszeń i awarii. 
 
Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Sprawdzimy sobie jak firma działa i czy te długie wyłączenia są typowe dla nich, 
czy po prostu się gdzieś tam zdarzyło. 
 

Ad.7. 

Plan pracy na II półrocze 2023r. 

Plan pracy Komisji na II półrocze 2023r. przyjęto głosami: za – 3, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 

Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.8.  
Przyjęcie protokołu z dnia 18 kwietnia 2023r.   

Protokół przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
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Ad.9. 
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie                   
i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokołowała 
Alicja Kogut                                                  

 Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

 
TADEUSZ SŁAWIK  


